

# 2025 社會實踐與智能地域設計國際研討會

International Conference on Social Practice and Intelligent Regional Design 2025

## 徵稿簡章（中文）

數位科技已經深深影響我們的生活方式，也改變了我們對城市與鄉村空間的想像。如何運用智慧科技與數據分析，結合智能設計與在地文化，打造出更宜居、永續且具韌性的生活環境。這不僅是學者與設計師關心的議題，產業界和地方創生團隊也都在積極探索這條路。

為此，國立雲林科技大學智能地域設計服務研究中心與國立暨南國際大學水沙連人文創新與社會實踐中心攜手合作，舉辦「2025 社會實踐與智能地域設計國際研討會」。

兩校皆長期投入教育部大學社會責任實踐（USR）計畫，積極耕耘地方、回應社會需求，致力於將「地方創生」與「智慧科技」的實踐結合，開展多樣而深刻的地域對話。本研討會以「智能科技 × 地方創生」為主軸，邀請來自不同領域的學者專家、產業實踐者及在地工作夥伴，共同分享與交流在地方社會實踐上的研究成果與行動經驗。

我們期望打造一個開放而具啟發性的交流場域，一方面深入探討科技（如 AI 等智慧系統）如何影響地方發展與生活空間；另一方面，反思大學如何在參與地方治理與創生過程中，發揮社會影響力並建立永續合作關係。無論您是關注智慧生活與社會設計的研究者、投身地方實踐的行動者，或對科技如何塑造未來生活充滿好奇與期待的朋友，這場研討會都將是激發對話、連結資源與拓展合作的理想平台。

### 【國際研討會資訊】

日期：2025 年 11 月 28 日（五）、11 月 29 日（六）

時間：09：00-17：00

地點：國立雲林科技大學

### 【辦理單位】

指導單位：教育部、國家科學及技術委員會

主辦單位：國立雲林科技大學

國立雲林科技大學 智能地域設計服務研究中心

國立暨南國際大學 水沙連人文創新與社會實踐研究中心

協辦單位：國立雲林科技大學 產學處

## 【徵稿領域】

**A 領域 – 智能設計：**擴增實境／虛擬實境、介面設計／使用者研究、互動設計與互動裝置、人因設計、遊戲設計、設計與科技、數位應用與設計、新科技應用、數位媒體／視覺傳達設計、科技與藝術、數位藝術、多媒體設計、視覺傳達藝術、智能服務及其他智能創新相關領域。

**B 領域– 地域設計：**設計與文化、文化與創意產品設計、地方創生、社會設計、文化美學、社區發展、地方知識與民俗文化、地方產業創新及其他文化經營相關領域、邀請地方/社區永續發展實踐。

## 【論文全文投稿須知】

1. 論文全文截稿：2025 年 09 月 29 日（一）
2. 請於截稿日前將論文全文電子檔傳至**全文投稿表單**（<https://forms.gle/xm6QVggfEUgawwjy5>）。
3. 上傳附件資料說明：
  - (1) 論文授權同意書，詳見附件一，亦可點選連結下載（<https://reurl.cc/aeOL5Z>）。
  - (2) 論文授權同意書（jpg 或 PDF 檔），檔名請改為：稿件領域-第一作者姓名-論文授權同意書（例如：A-王大明-論文授權同意書）。
  - (3) 論文全文格式說明，詳見附件二，亦可點選連結下載格式範本（<https://reurl.cc/EVx4K0>）。
  - (4) 論文全文（word 檔及 PDF 檔），檔名請改為：稿件領域-第一作者姓名-論文名稱（例如：A-王大明-樟湖社區導覽 APP 使用者體驗研究）。
  - (5) 個資保護聲明書，詳見附件三，亦可點選連結下載（<https://reurl.cc/dQNm6>）。
  - (6) 個資保護聲明書（jpg 或 PDF 檔），檔名請改為：稿件領域-第一作者姓名-個資保護聲明書（例如：A-王大明-個資保護聲明書）。
4. 全文投稿頁數為：8 至 20 頁為限，包含論文全名、摘要、關鍵字及參考文獻。
5. 篇名、作者、摘要及內文格式，請參考論文編排說明，請投稿者務必確認論文全文格式編排。
6. 投稿完成後，可至此**收件公告**（<https://reurl.cc/YY1g8D>）查看個人編號及投稿資訊。

## 【審查】

1. 收到投稿者的論文全文後，將由智地中心進行格式審查，若格式有誤或已協助修改，會以 E-mail 通知，而格式正確者將直接轉送審查委員進行全文最終審查。
2. 全文審查結果通知：2025 年 10 月 24 日（五）

## 【論文口頭發表】

1. 本研討會僅開口頭發表，每人發表以 10 分鐘為限，評論人評論 6 分鐘。
2. 發表語言：中文或英文。
3. 會議資料及發表證明均由發表者本人親自於大會現場領取，恕無法代領。
4. 研討會議程與發表時段將另行通知，可至本中心粉絲專業查詢。
5. 請於 11 月 14 日前將發表簡報檔繳交至**發表簡報繳交表單**  
(<https://forms.gle/ASjLGCFayzoiHBVZ6>)。
6. 發表簡報 (ppt 檔或 PDF 檔)，檔名請改為：個人編號-第一作者姓名-論文名稱  
(例如：A01-王大明-樟湖社區導覽 APP 使用者體驗研究)

## 【重要時程】

論文全文截稿	2025 年 09 月 29 日 (一)
全文審查結果通知	2025 年 10 月 24 日 (五)
發表簡報繳交	2025 年 11 月 14 日 (五)
國際講座與論文發表	2025 年 11 月 28 日 (五)
國際講座、綜合論壇與論文發表	2025 年 11 月 29 日 (六)

## 【表單連結懶人包】

1. 論文授權同意書：<https://reurl.cc/aeOL5Z>
2. 論文全文格式：<https://reurl.cc/EVx4K0>
3. 個資保護聲明書：<https://reurl.cc/dQNm6>
4. 論文全文投稿表單：<https://forms.gle/xm6QVggfEUgawwjy5>
5. 發表簡報繳交表單：<https://forms.gle/ASjLGCFayzoiHBVZ6>
6. 投稿者收件公告：<https://reurl.cc/YY1g8D>

## 【聯絡方式】

- 地址：64002 雲林縣斗六市大學路三段 123 號(國立雲林科技大學 產學研大樓 AI804)
- 聯繫電話：05-534-2601 #2870
- 電子郵件：[yuntechildsc@gmail.com](mailto:yuntechildsc@gmail.com)
- FB 粉絲專頁：[https://www.facebook.com/NYUSTILDSC/?locale=zh\\_TW](https://www.facebook.com/NYUSTILDSC/?locale=zh_TW)

## 2025 社會實踐與智能地域設計國際研討會

### International Conference on Social Practice and Intelligent Regional Design 2025

#### 論文授權同意書

#### Copyright Authorization Agreement

論文名稱 Paper Title :

\_\_\_\_\_

(以下稱「本論文」)

茲同意將本論文授權予「2025 社會實踐與智能地域設計國際研討會」進行必要之編輯、修改、重製、印刷書面刊物，亦同意以電子形式儲存利用（例如以光碟形式發行，網站刊登、電子資料庫或電子書）；為符合各資料庫之系統需求，並得進行格式之變更。以提供讀者基於個人非營利性質之線上檢索、閱讀、列印等，得不限時間與地域，為學術研究目的之參考。本項授權牽涉到印刷紙本與電子版製作，不可撤回。

本授權書為非專屬授權，本人對授權著作仍擁有著作權。本人仍可在符合學術倫理的情況下，將本論文授權與他人，或將論文投稿至學術期刊與其他書籍。本論文保證為本人所創作，內容未侵犯他人之智慧財產權，且未曾以任何形式正式出版，本人已取得其他共同作者之同意，亦有權為本同意書之各項授權，特此聲明。如有聲明不實，本人願負一切法律之責任。

授權人（代表人）簽名：\_\_\_\_\_（簽章）

（本人已取得其他作者同意簽署，否則須自負法律責任）

身分證字號 ID Number :

連絡電話 Phone Number :

E-mail :

(Date) 中華民國 \_\_\_\_\_ 年 \_\_\_\_\_ 月 \_\_\_\_\_ 日

## 【論文全文格式說明】 Full Paper Formatting Guidelines

1. 請投稿者依據「2025 社會實踐與智能地域設計國際研討會」論文格式來進行完稿編排（論文全文格式可見此雲端連結：<https://reurl.cc/EVx4K0>）。
2. 完稿文章：採 A4 格式（21.0 x 29.7 cm）。
3. 版面邊界：設定為上、下、左、右邊界各為 2.5 公分空白。
4. 論文全文內容：須包含中文摘要、英文摘要、文獻探討、研究方法、研究結果、結論、參考文獻、附錄等，可依個人內容章節作增減調整。
5. 論文頁數：8 至 20 頁。
6. 論文全文字體：中文為標楷體，英文為 Times New Roman。
7. 論文題目與名稱：須包含中、英文。
  - (1) 中文論文名稱字型大小為 14pt 粗體，中文名稱限制為 30 個字。
  - (2) 英文論文名稱字型大小為 14pt 粗體，英文名稱限制為 60 個字母。

## 2025 社會實踐與智能地域設計國際研討會

### International Conference on Social Practice and Intelligent Regional Design 2025

#### 個資保護聲明書 Personal Data Protection Declaration Form

##### 【個人資料使用同意書】 Consent to Personal Data Usage

依據個人資料保護法〈以下簡稱個資法〉第八條第一項規定，向投稿本國際研討會人員告知下列事項，請於填寫前務必詳閱。

1. 蒐集個人資料單位：國立雲林科技大學〈以下稱本校〉及其委託辦理本國際研討會之承辦單位。
2. 蒐集目的：「2025 社會實踐與智能地域設計國際研討會」業務所需。
3. 個人資料之類別：C001 辨識個人者（例如：姓名、職稱、通訊及戶籍地址、電子郵遞地址、電子簽章、認證或申辦查詢服務之紀錄及其他任何可辨識資料本人者等。）、C003 政府資料中之辨識者（例如：國民身分證統一編號、居留證號碼、護照號碼。）、C 038 職業、C051 學校紀錄（例如：服務證號、系所單位。）、C054 職業專長、C056 著作等。
4. 個人資料利用之期間、區域、對象及方式：
  - (1) 期間：個人資料蒐集之特定目的存續期間、依相關法令或契約約定之保存期限，或本校因執行業務所需之保存期限。
  - (2) 區域：本國
  - (3) 對象：本校、本校委託機關及執行本活動時之必要相關人員。
  - (4) 方式：以自動化機器或其他非自動化之利用方式。
5. 依據個資法第三條規定，本活動參與者了解，就其所提供之個人資料得行使下列權利：您可依個人資料保護法的規定，就本校所保有您的個人資料向本校行使查詢或閱覽、製給複製本、補充或更正、停止蒐集處理或利用、刪除之權利，惟依法本校因執行職務所必須者，得不依本活動參與者請求為之。
6. 不提供個人資料所致權益之影響：本國際研討會投稿者可自由選擇是否提供本校其個人資料，若拒絕提供相關個人資料，將無法參加投稿，經檢舉或本校發現不足以確認本國際研討會投稿者的身分真實性或其他個人資料冒用、盜用、資料不實等情形，至本校無法進行必要之確認作業，本校得停提供本刊物相關服務，如有不便之處敬請見諒。
7. 茲本人同意提供個人資料 C001 辨識個人者（例如：姓名、職稱、通訊及戶籍地址、電子郵遞地址、電子簽章、認證或申辦查詢服務之紀錄及其他任何可辨識資料本人者等。）、C003 政府資料中之辨識者（例如：國民身分證統一編號、居留證號碼、護照號碼。）、C 038 職業、C051 學校紀錄（例如：服務證號、系所單位。）、C054 職業專長、C056 著作等資訊予主辦單位，並同意得為國際研討會出版、資料儲存與整理、郵寄、稅務等用途蒐集、處理及利用本人之個人資料，利用之期間、地區、對象及方式均不受任何限制，並得委託第三人為前述之行為。
8. 本人了解就所提供之個人資料依法得行使查詢或請求閱覽、請求製給複製本、請求補充或更正、請求停止蒐集、處理或利用以及請求刪除等權利。

同意個資保護聲明，立書人：\_\_\_\_\_

# 2025 社會實踐與智能地域設計國際研討會

## International Conference on Social Practice and Intelligent Regional Design 2025

### 徵稿簡章 Call for Papers (English)

Digital technology has profoundly reshaped our lifestyles and redefined how we conceptualize urban and rural spaces. The key challenge lies in leveraging smart technologies and data analytics, in conjunction with intelligent design and local culture, to create environments that are more livable, sustainable, and resilient. This is not only a pressing issue for scholars and designers, but also a focal point for industry professionals and community revitalization teams.

To address this, the Intelligent Regional Design and Service Research Center at National Yunlin University of Science and Technology (NYUST) and the Shuishalian Center for Humanities Innovation and Social Practice at National Chi Nan University (NCNU) will jointly organize the 2025 International Conference on Social Practice and Intelligent Regional Design.

Both universities have been actively engaged in Taiwan's Ministry of Education University Social Responsibility (USR) initiative, deeply rooted in local communities and responding to societal needs. By integrating "local revitalization" with "smart technology," they facilitate rich regional dialogues. Under the theme "**Smart Technology × Local Revitalization**," this conference invites scholars, experts, industry practitioners, and local partners from diverse fields to share research findings and hands-on experiences in regional social practice.

We aim to provide an open, inspiring forum that (1) explores how emerging technologies (e.g., AI and intelligent systems) influence local development and spatial design and (2) reflects on the role of universities in local governance and revitalization, assessing how they can generate social impact and build sustainable collaborations. Whether you're a researcher in smart living or social design, an active practitioner in community development, or someone curious about how technology shapes our future, this conference offers a premier platform to ignite dialogue, connect resources, and forge collaborations.

## 【國際研討會資訊 Conference Information】

Dates: Friday, November 28, 2025 – Saturday, November 29, 2025

Time: 09:00 - 17:00

Venue: National Yunlin University of Science and Technology

## 【辦理單位 Organizers】

**Supported by:** Ministry of Education (MOE), National Science and Technology Council (NSTC)

**Organized by:**

- National Yunlin University of Science and Technology (NYUST)
- Intelligent Regional Design Service Research Center, NYUST
- Shuishalian Center for Humanities Innovation and Social Practice, NCNU

**Co-organized by:** Office of Industry-Academia Cooperation, NYUST

## 【徵稿領域 Call for Submissions: Research Areas】

**Track A – Intelligent Design:** Topics include Augmented Reality/Virtual Reality, Interface Design/User Experience Research, Interaction Design and Interactive Devices, Human-Factors Design, Game Design, Design and Technology, Digital Applications and Design, Emerging Technology Applications, Digital Media/Visual Communication Design, Technology and Art, Digital Art, Multimedia Design, Visual Communication Arts, Intelligent Services, and other related fields of intelligent innovation.

**Track B – Regional Design:** Topics include Design and Culture, Culture and Creative Product Design, Local Revitalization, Social Design, Cultural Aesthetics, Community Development, Local Knowledge and Folk Culture, Local Industry Innovation and other culture-related management fields, including initiatives for sustainable local or community development.

## 【論文全文投稿須知 Full Paper Submission Guidelines】

1. **Deadline:** Monday, September 29, 2025
2. **Submission Portal:** Submit an electronic file via Google Form: <https://forms.gle/xm6QVggfEUgauwjy5>
3. **Submission Requirements:**
  - (1) **Signed Copyright Agreement** (see Appendix I or download: <https://reurl.cc/aeOL5Z>)
  - (2) Upload the agreement as JPG or PDF. File name format: Track-AuthorName-CopyrightAgreement (e.g., TrackA-WangDaMing-CopyrightAgreement)
  - (3) **Formatting Template & Guidelines** (see Appendix 2 or download: <https://reurl.cc/EVx4K0>)
  - (4) Upload full paper in both Word and PDF formats. File name format: Track-AuthorName-PaperTitle (e.g., TrackA-WangDaMing-UXStudyOnZhanghuAPP)
  - (5) **Personal Data Protection Statement** (see Appendix III or download: <https://reurl.cc/dQNm6>)
  - (6) Upload the signed statement as JPG or PDF. File name format: Track-AuthorName-DataStatement (e.g., TrackA-WangDaMing-DataStatement)
4. **Length:** 8 to 20 pages (including title, abstract, keywords, main content, and references)
5. **Format Compliance:** Authors must ensure the paper fully conforms to the formatting template provided (see Appendix 2).
6. **Confirmation of Submission:** Check submission ID and status via <https://reurl.cc/YY1g8D>

## 【審查 Review Process】

1. **Formatting Check:** The organizing center will first conduct a formatting check to ensure compliance. Authors with incorrect formatting will be notified by email. Correctly formatted papers will proceed to peer review.
2. **Notification of Acceptance:** Friday, October 24, 2025

## 【論文口頭發表 Oral Presentation Guidelines】

1. This conference will feature **oral presentations only**. Each presenter is allotted a maximum of **10 minutes** for their presentation, followed by a **6-minute commentary** from the designated discussant.
2. **Presentation Languages:** English or Mandarin
3. **Material Collection:** Conference materials and certificates must be collected in person; third-party collection will not be accepted.
4. **Agenda Announcement:** Session schedules will be posted on the Center's official Facebook page
5. **Slide Submission Deadline:** November 14, 2025 (via form: <https://forms.gle/ASjLGCFayzoiHBVZ6>)
6. **File name format:** ID-AuthorName-PaperTitle (e.g., TrackA01-WangDaMing-UXStudyOnZhanghuAPP)

## 【重要時程 Important Dates】

Event	Date
Full Paper Submission Deadline	Monday, September 29, 2025
Notification of Acceptance	Friday, October 24, 2025
Presentation Slides Due	Friday, November 14, 2025
Conference Days	Friday–Saturday, November 28–29, 2025

## 【表單連結懶人包 Quick Access Links】

1. Copyright Agreement: <https://reurl.cc/aeOL5Z>
2. Formatting Template: <https://reurl.cc/EVx4K0>
3. Data Protection Statement: <https://reurl.cc/dQNm6>
4. Full Paper Submission Form: <https://forms.gle/xm6QVggfEUgawjy5>
5. Slide Submission Form: <https://forms.gle/ASjLGCFayzoiHBVZ6>
6. Submission Status Page: <https://reurl.cc/YY1g8D>

## 【聯絡方式 Contact】

- **Address:** Room AI804, Industry–Academia Building, National Yunlin University of Science and Technology, No. 123, Section 3, University Road, Douliou City, Yunlin County 64002, Taiwan (R.O.C.)
- **Phone:** +886-5-534-2601 ext. 2870
- **Email:** [yuntechildsc@gmail.com](mailto:yuntechildsc@gmail.com)
- **Facebook:** [https://www.facebook.com/NYUSTILDSC/?locale=zh\\_TW](https://www.facebook.com/NYUSTILDSC/?locale=zh_TW)

## 2025 社會實踐與智能地域設計國際研討會

### International Conference on Social Practice and Intelligent Regional Design 2025

#### 論文授權同意書 Copyright Authorization Agreement

論文名稱 Paper Title :

---

(以下稱「本論文」) (Hereinafter referred to as "the Paper")

I hereby grant permission to the “2025 International Conference on Social Practice and Intelligent Regional Design” to undertake necessary editing, modification, reproduction, and printing of the Paper in print publications. I also authorize its storage and use in electronic formats (e.g., CD-ROM, website, electronic databases, or e-books). Formatting adjustments may be made to meet technical requirements of various indexing systems. This authorization permits readers to access, read, and print the Paper online for personal, non-commercial, academic research, without temporal or geographic restrictions. This authorization, covering both print and electronic versions, is irrevocable.

This is a non-exclusive authorization. I retain full copyright to the work and may, in accordance with academic ethics, authorize others or submit the Paper to journals or books. I confirm that the Paper is my original work, does not infringe on the intellectual property rights of others, and has not been previously published in any format. I have obtained consent from co-authors and hold the right to authorize as stipulated herein. I acknowledge that any misrepresentation will result in full legal responsibility.

Author/Representative Signature : \_\_\_\_\_ (簽章  
Signature/Seal)

**(I confirm I have obtained co-author consent; otherwise, I assume legal responsibility.)**

身分證字號 ID Number :

連絡電話 Phone Number :

E-mail :

(Date) 西元                      年                      月                      日

## 【論文全文格式說明】 Full Paper Formatting Guidelines

1. Authors must prepare manuscripts in accordance with the “2025 International Conference on Social Practice and Intelligent Regional Design” paper format. Template available at: <https://reurl.cc/EVx4K0>
2. **Paper Size:** A4 (21.0 × 29.7 cm)
3. **Margins:** Top, bottom, left, and right — 2.5 cm each
4. **Content Requirements:** Include Chinese and English abstracts, literature review, methodology, results, conclusion, references, and appendices. Sections may be added or removed depending on the content of the paper.
5. **Length:** 8 to 20 pages
6. **Fonts:** Chinese text — BiauKai (標楷體); English text — Times New Roman
7. **Titles:** Must include both Chinese and English versions
  - Chinese Title: 14 pt, bold; max 30 characters
  - English Title: 14 pt, bold; max 60 letters

## 2025 社會實踐與智能地域設計國際研討會

### International Conference on Social Practice and Intelligent Regional Design 2025

#### 個資保護聲明書 Personal Data Protection Declaration Form

In accordance with Article 8, Paragraph 1 of Taiwan's Personal Data Protection Act (PDPA), the following information is provided. Please read carefully before submission.

1. **Data Collectors:** National Yunlin University of Science and Technology (hereinafter referred to as “the University”) and its authorized event organizers.
2. **Purpose of Collection:** For the operation and management of the 2025 International Conference on Social Practice and Intelligent Regional Design.
3. **Types of Personal Data:**
  - C001: Identifiers (name, title, addresses, email, e-signature, authentication records, etc.)
  - C003: Government-issued identifiers (National ID number, ARC number, passport number)
  - C038: Occupation
  - C051: Academic records (e.g., staff ID, department)
  - C054: Professional expertise
  - C056: Academic work
4. **Data Use — Period, Area, Recipients, Method:**
  - **Period:** During the specified purpose and per legal or contractual retention periods.
  - **Area:** Within Taiwan (R.O.C.).
  - **Recipients:** University, authorized units, and personnel necessary for event execution.
  - **Method:** Through automated or manual processes
5. **Rights Under PDPA:** Participants may exercise rights to inquire, review, request copies, correct, cease use, or delete their data held by the University. Requests may be denied if legally necessary for official duties.
6. **Impact of Not Providing Data:** Submission may be disallowed if required data is withheld. Misuse or misrepresentation may result in service suspension.
7. **Consent Statement:**

I voluntarily provide personal data (C001, C003, C038, C051, C054, C056) for purposes such as publication, data management, mailing, and taxation. I consent to its collection, processing, and use without limitation to period, area, recipients, or method, and authorize third-party handling.
8. I understand I may exercise PDPA rights, including inquiry, correction, cessation, or deletion of my data.

**Consent to Personal Data Protection Declaration, Declarant:**

---